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Vážení spoluobčané, 
 

v posledních letech jsme překonali koronavirovou 

epidemii, restrikcemi, postupným promořováním a 
vakcinací se zdálo, že se dostaneme ke klidnějším 

dnům. Jenže nás na začátku roku potkala válka na 

Ukrajině, která dala do pohybu miliony lidí, kteří 

zahltili celou střední a východní Evropu. Sami to 
pociťujeme v podobě příchozích běženců, kteří u nás 

hledají azyl, ubytování a práci. Spolu s agresí se 

roztočila energetická krize, kterou pociťují jak 
domácnosti a firmy, tak i obce a města. Ceny plynu, 

elektřiny i pohonných hmot vzrostly několikanásobně. I 

naše obec musela reagovat na zvyšující se cenu 

především elektrické energie. Během roku jsme 
vystřídali dva dodavatele, než se nám podařilo cenu 

ustálit na hodnotě zastropované státem. V současné 

době máme partnera na dodávku elektrické energie, 
který nám zafixoval ceny na 2 roky. Zastupitelstvo 

hledá možnosti jak zlevnit a šetřit energie v podobě 

alternativních zdrojů (umístění fotovoltaických panelů 
na střechy obecních budov či případně využití 

tepelných čerpadel a v neposlední řadě zateplování 

budov). 

       V průběhu roku jsme realizovali: Opravu střechy 
na budově č. p. 3 (Hospoda U Zemské osy). Byl 

odstraněn starý zvětralý eternit, vyspraven záklop 

střechy, desky byly potaženy parozábranou, střecha 
přelatována a pokryta krytinou Sotjan a současně byly 

opraveny komíny na budově. Hlavní komín byl 

vyvložkován.  Na závěr  byly osazeny hromosvody 
s uzemněním. Celková cena za tyto provedené práce 

činila 1,45 milionu korun.  
       V jarních měsících jsme provedli opravu opěrné 

zídky a chodníku v úseku od křižovatky u bývalého 

obchodu po hranici pozemku s nemovitostí č. p. 6. 
Oprava zídky a chodníku byla fakturována za 900 tisíc 

korun. 

       V průběhu prázdnin byly provedeny opravy chodeb 

v budově mateřské školy. Na staré teraso byla vylita 
nivelační hmota a položeno tepelné lino. Cena práce  

byla vyúčtována v hodnotě 90 tisíc korun. 

       V září jsme prováděli před hasičskou soutěží 
úpravy na dolním hřišti. V okolí stánku byla upravena 

opěrná zídka z palisád, byla položena zámková dlažba, 

startovací plocha pro závodníky byla ohraničena 
obrubníky a samotná plocha byla pro rychlé odvodnění 

prosypána drtí. Hodnota těchto úprav činila170 tisíc 

korun. Pro zásahovou jednotku ubelských hasičů obec 

zakoupila stříkačku v hodnotě 135 tisíc korun.  
      Poslední akce, kterou dosluhující zastupitelstvo 

zrealizovalo, byla generální oprava místní komunikace 

Na Paseky. Opravena byla cesta v délce 1 km od tunelu 
v Zelnicích až po zastavěnou osadu pod lesem 

v Sýkorníku. Na opravený úsek bylo navezeno 700 tun 

makadamu, který byl upraven gredrem (srovnání 
plochy), zavalcován, třikrát prolit asfaltem a třikrát 

zasypán drtí. Tato cesta je financována z dotace, kterou 

se nám podařilo vyřídit z Ministerstva pro místní rozvoj 

(MMR). Hodnota díla je 2.034.000,- Kč, přičemž 
poskytnutá dotace od ministerstva činí 1.624.000,-Kč. 

Zbytek financuje obec.  

       Touto akcí bych chtěl skončenému zastupitelstvu 
poděkovat za čtyřletou spolupráci, myslím, že jsme 

toho neudělali málo. 
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       V měsíci září proběhly v celé republice komunální 

volby. I u nás v obci byli zvoleni noví zastupitelé. 

Zastupitelstvo se obměnilo – novými zastupiteli se stali 
pan Petr Baťa, paní Renata Geržičáková a Renata 

Horčicová, z předchozího období pokračují pánové 

Jaroslav Šimek a Miroslav Zelinský. Po vyjednávání 
zastupitelů byl starostou zvolen Jaroslav Šimek a 

místostarostkou paní Renata Horčicová. Zvoleným 

zastupitelům chci popřát pracovní elán, ať slouží 
občanům obce. 

       Zastupitelstvo přichází s novými myšlenkami, co 

by se dalo ve volebním období zrealizovat. Vzpomenu 

jen některé: oprava sálu a sociálního zařízení v budově 
hospody, úprava sběrných míst na tříděný odpad, 

opravy komunikací v obci, jak už byly vzpomenuty 

alternativní zdroje energie a zlepšení vybavenosti na 
obou hřištích. 

       V měsíci listopadu jsme obdrželi informaci, že nám 

byla z MMR poskytnuta dotace na opravu sálu a 

sociálního zařízení v budově č. p. 3. Výše poskytnuté 
dotace má činit 1,234 milionu korun. 

      Krátce bych Vás chtěl seznámit s vývojem 

projektování a realizací splaškové kanalizace pro obce 
Bratřejov, Ublo, Jasenná a Lutonina. V současné době 

mají obce z 94 % uzavřeny smlouvy s vlastníky 

pozemků, přes které by kanalizace procházela, a zbývá 
dořešit zbylých pár procent. Za Ublo můžu říct, že 

páteřové potrubí je podepsáno. Zbývá dořešit několik 

přípojek. Začátkem nového roku by smlouvy měly být 

předány na stavební úřad jako podklady pro územní 
rozhodnutí a stavební povolení. Samostatnou kapitolou 

je financování stavby, na to je třeba hledat zdroje          

z evropských, republikových i obecních peněz.                  
       Blíží se konec roku. Přeji Vám krásné prožití 

svátků vánočních a do nového roku hlavně zdraví, štěstí 

a osobní pohodu. 
 

                                                                Jaroslav Šimek 

                                                                      starosta 

                                                                                                                                                
                           

Naše školka 

 
       V závěru roku 2022 bych se ráda ohlédla za děním 
v Mateřské škole Ublo v minulých dvou školních letech 

a v prvních měsících letošního školního roku.   

       Ve školním roce 2020 – 2021 jsme realizovali 
vzdělávací program s názvem „Každý den je sváteční“ 

naplněný tématy motivovanými mezinárodními, 

světovými a významnými dny, ale pro dokreslení také 
vymyšlenými „ubelskými“ svátky. Protože „covidový“ 

rok 2020 byl plný nepříjemných zážitků a zpráv nejen 

pro dospělé, chtěli jsme školku naplnit světlejšími 

emocemi a najít s dětmi důvody k radosti i v každém 

obyčejném dni. K tradičním svátkům jsme přidali 

například Světový týden kostí a kloubů, Světový den 

vyprávění pohádek, Světový den včel nebo Den Afriky, 
ale i ubelský týden kamarádství, ubelský den budíků, 

týden sněhuláků, den sýkorek nebo ubelský den 

indiánů. V září jsme s rodiči stihli tradiční Drakiádu 
s opékáním špekáčků a režim ve školách byl opět 

zpřísněn řadou opatření, která umožňovala akce pouze 

s dětmi uvnitř školky. Proběhla například podzimní 
expedice, Jablíčkobraní, environmentální výukový 

program Jezevec, projektové dny Malý architekt, Malý 

inženýr a Stavitel města. Mikulášskou besídku v sále 

jsme uspořádat nemohli, ale pro děti jsme připravili 
alespoň mikulášskou a vánoční nadílku ve školce a děti 

donesly vánoční dobroty také lesní zvěři do krmelce. 

Po Vánocích proběhly dva environmentální výukové 
programy, promítání Kosmického zážitkového stanu a 

karneval ve školce. Od 1.března do poloviny dubna 

byla školka stejně jako většina škol v celé zemi 

uzavřena kvůli epidemii COVID – 19, a tak jsme dětem 
alespoň vkládali zábavné úkoly na webové stránky. Od 

poloviny dubna mohly chodit do školky nejstarší děti, 

s nimiž jsme realizovali Den Země, Čarodějnické 
dopoledne a lekce Malý projektant a Stavitel věží. 

Teprve druhý květnový týden patřila školka zase všem 

dětem. Navštívili jsme Jasno Jasenná a Amálčiny koně 
na louce před Lutoninou, proběhlo bubnování, 

piknikový den i canisterapie a školní rok jsme završili 

výletem za kouzelnými hračkami do Slušovic a 

zábavným odpolednem pro rodiny, tentokrát s názvem 
Wellness studio Ublo. Mateřskou školu navštěvovalo 

22 dětí, o které se staralo 5 zaměstnanců. 

       O letních prázdninách, které následovaly, se ve 
školce opravovalo a budovalo. Byly zrekonstruovány 

stěny a dřevěné obložení v hlavní části chodby, kterou 

projasnilo také nové osvětlení. Díky dotaci Státního 
fondu životního prostředí a velkému přispění obce Ublo 

byla realizována druhá etapa rekonstrukce školní 

zahrady, na které přibyl výukový přístřešek i se stoly a 

lavicemi, vodní prvek a vrbové iglú, zastínění 
pískoviště, vláček, didaktické panely a informační 

tabule i nový strom. Součástí projektu bylo také nové 

oplocení zahrady a zahradní nářadí pro děti i dospělé.  
 

       V uplynulém školním roce 2021 – 2022 nesl náš 

vzdělávací program motivační název „O čem stromy 

vyprávěly“. Jednotlivými měsíci roku děti provázely 
příběhy a pohádky ze života stromů a jejich obyvatel. 

S kamarády stromy děti poznávaly a zkoumaly svět 

kolem nás a učily se lásce k přírodě. I v tomto školním 
roce proběhla v MŠ řada divadelních představení, 

expedic, environmentálních výukových programů a 

lekcí Malé technické univerzity. Vedle Drakiády, 
Jablíčkobraní, Bubnování a Pohlazení pejskem 

(canisterapie) proběhla ve školce také mikulášská a 
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vánoční nadílka a karneval. Dvakrát jsme ve školce 

přivítali přenosné planetárium, děti zvládly také 

zážitkový kurz první pomoci a připravily pro maminky 
besídku, se kterou se pochlubily nejenom v ubelském 

sále, ale také v Lutonině. S dětmi jsme se také vypravili 

na výlety. Prvním byla v předvánočním čase návštěva 
Betléma v Horním Lidči a v červnu pak prohlídka 

KOVOZOO a Mini ZOO ve Starém Městě.                   

S předškoláky jsme se rozloučili divadelním 
představením Sváťova Dividla a opékáním špekáčků na 

školní zahradě a školní rok jsme zakončili exkurzí do 

Hasičského záchranného sboru Zlín. I v tomto školním 

roce navštěvovalo mateřskou školu 22 dětí, o které se 
staralo 5 zaměstnanců. 

       V čase prázdnin 2022 jsme pokračovali                   

v opravách hlavní části chodby rekonstrukcí podlahy, 
jejím vyrovnáním a pokrytím vinylem. Ve školní 

kuchyni jsme rekonstruovali odsávání nad sporákem. 

       Ve školním roce 2022 – 2023 motivujeme děti 

vzdělávacím programem „Poznáváme svět 
s Človíčkem“, jehož jednotlivá témata dětem umožňují 

rozvíjet se jako malí sebe-vědomí a milující 

Človíčkové, které spojuje jeden společný prostor – 
Země, na níž se učí žít ve vzájemné úctě, respektu a 

lásce. I letošní podzimní čas v mateřské škole je pro 

děti plný zážitků. Spolu s rodiči si děti užívaly pouštění 
draků při Drakiádě a „bramborové“ soutěže při 

Bramboriádě. Ve školce shlédly děti dvě divadelní 

představení a vzdělávaly se při výukových lekcích 

Muzihrátky a Malý stavitel města. Při pobytu v přírodě 
společně oslavily Den stromů, absolvovaly 

environmentální program Lesní přátelství a na svatého 

Martina se díky ochotným rodičům také povozili na 
koních. K předvánoční atmosféře v závěru 

kalendářního roku přispěly děti svým malým 

vystoupením při rozsvěcení ubelského vánočního 
stromu a pohádkovým představením při Mikulášské 

besídce v sále ubelské hospody.  

       Za to, že ve víru starostí poslední doby, které 

přidělávají vrásky nám dospělým, mohou „naše“ děti 
prožívat v útulné školce radostné, bezstarostné a 

pohodové chvíle, bych na tomto místě ráda poděkovala: 

Obci Ublo za zajištění a financování všech 
rozsáhlejších oprav ve škole i na školní zahradě. 

Rodičům děkuji nejen za materiální podporu, ale i za 

jejich volný čas, který školce věnují například při 

brigádách na školní zahradě, a zejména všem 
zaměstnancům děkuji za jejich kvalitní péči o děti a 

klidnou a pohodovou atmosféru ve školce. 

       Všem Ublanům ze srdce přeji příjemné Vánoce po 
okraj naplněné štěstím, zdravím, láskou a rodinnou 

pohodou. 

                                            
                                              Veronika Kršáková                 

                                                                                                                         
Na podzim se ve školce uskutečnily Muzihrátky 

 
 

Mladí hasiči Ublo v roce 2022 

 
       Letošní sezonu jsme zahájili v dubnu venkovními 

tréninky. V tomto roce máme 21 přihlášených dětí, 

proto jsme sestavili dvě družstva mladších žáků, a 
podařilo se nám poskládat i jedno družstvo starších 

žáků. To nebylo tak snadné, protože jsme museli najít 

nového strojníka, který ovládá mašinu a je základem 
týmu. Předchozí strojník nám odrostl a u mladších žáků 

tuto funkci vykonává dospělý vedoucí, a tak bylo nutné 

zaučit nové síly.  

       První soutěží byla Okrsková soutěž v Lutonině, 
kde starší žáci obsadili 3. místo a mladší žáci skončili 

čtvrtí a pátí. Z dalších soutěží jsme byli na Hrobicích, 

na Březové a v Ludkovicích. V letošní sezoně se nám 
velmi těžce hledalo 7 dětí (tento počet tvoří jedno 

družstvo), které by se mohly soutěží o víkendu 

zúčastnit. Soutěžní závěr sezony patřil tradičně 

Memoriálu Antonína Navrátila v Uble. Na start se 
postavila tři družstva mladých závodníků z Ubla. 

Nejlépe si vedli naši mladší žáci – „Hybři“, kteří získali 

pohár za 4. místo z 13 družstev.  
      Kromě závodů jsme strávili jeden srpnový víkend 

na Trubiskách. Vybrali jsme si jediný letošní víkend, 

kdy pršelo, ale i tak jsme zvládli společné dvoudenní 
nocování (tentokrát jen v chatě), střelbu z praku, luku, 

vzduchovky a další soutěže na paměť i šikovnost. 

Nechyběla ani stezka odvahy nebo výroba vlastního 

oštěpu. Jídlo zpestřila pizza na Ploštině i „seskládání“ 
vlastních burgerů.  

       V říjnu jsme zakončili sezonu soutěží „Železný 

hasič“ pro naše ubelské mládežníky. Soutěže 
jednotlivců se zúčastnili i někteří „nehasiči“, celkem 24 

dětí. Závodníci měli co nejrychleji proběhnout trať 

s úkoly – proskákání přes pneumatiky, přenesení 
Huberta (naší hasičské figuríny), smotání hadic, 
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přeskočení překážky, zapojení proudnice, překlopení 

pneumatiky, přenesení hasičáku, vytažení zátěže do 

kopce, shození plechovky proudem vody, přenesení 
kanystrů. Nejlepšími časy mezi mladšími žáky se 

blýskli a získali 1. až 5. místo: Kuba, Sam, Ondra, 

Štěpánka, Tom, u starších žáků byli nejlepší: Anička 
M., Anička T., Pepina, Kája, a Laďa. Slunečné 

podzimní odpoledne jsme ukončili opékáním špekáčků 

a uzavřeli tak venkovní sezonu. V prosinci plánujeme 
uskutečnit ještě tradiční Vlaštovkiádu v sále hospody a 

Silvestrovský pochod okolo Ubla. Doufám, že v roce 

2023 se znovu sejdeme a pustíme se do dalších soutěží 

s novým elánem.  
 

                                                         Renata Geržičáková 

 

 
Děti na okrskové soutěži v Lutonině 
 

Hasiči 2022 
 

       Na začátku tohoto roku, kdy byla zrušena veškerá 

koronavirová opatření, jsme mohli na plno rozjet novou 
sezónu v požárním sportu a začít chystat spodní hřiště k 

veškerým aktivitám s tím spojenými. Brzy jsme rozjeli 

tréninky, abychom se mohli hned v květnu zúčastnit 
okrskové soutěže v Lutonině. Náš sbor reprezentovalo  

jedno družstvo mužů a žen a dvě družstva veteránů. A 

jak se dařilo? Muži a ženy obsadili 5.místo a veteránům 

se zadařilo 1.a 4.místem a mohlo nás také potěšit, že 
jsme byli nejpočetnějším sborem na celé okrskové 

soutěži. 

       V letošním roce jsme se zúčastnili 16 soutěží s 
celkovými 44 starty všech družstev a byli jsme i docela 

úspěšní. Družstvo žen se v Prlově umístilo na 2.místě, 

ženy veteránky měly 1.místo v Neubuzi a 2.místo na 
Březové. Muži veteráni „A“ byli na 1.místě v Senince, 

2.místo obsadili v Leskovci a Pozděchově a na 3.místě 

byli v Rackové, Tísňavách, Prlově a Bratřejově. Muži 

veteráni „B“ (smíšené družstvo) obsadili 2.místo          
v Bratřejově a 3.místo v Leskovci a Lužné. 

       Přes letní prázdniny proběhla na dolním hřišti 

rekonstrukce ploch kolem základny a prodejní buňky. 

Podíleli jsme se mimo jiné na terénních úpravách a 
položili na opravené plochy umělé koberce a tím 

dokončili tuto rekonstrukci, která byla financována       

z rozpočtu obce. 
       Třetí víkend v září jsme pořádali již IX. ročník 

hasičské soutěže v Uble, a to Memoriál Antonína 

Navrátila. Opět přijelo hodně sborů ze širokého okolí   
z toho 30 družstev mladých hasičů a 20 družstev mužů, 

žen a veteránů. Naši muži se umístili na 6.místě, 

veteráni „A“ na 2.místě a veterání „B“ na 3.místě. Tím 

byla letošní sezóna ukončena. 
       Ještě bych chtěl vyzdvihnout naše dva mladé 

rozhodčí, a to Katku Žédkovou a Radka Geržičáka ml., 

kteří náš sbor reprezentovali na několika pohárových a 
okrskových soutěžích včetně okresního a krajského 

kola  v požárním sportu. 

       A když už se blíží ten konec roku, chtěl bych 

jménem celého sboru všem popřát klidné a pohodové 
svátky vánoční a pozvat Vás na tradiční Silvestrovský 

pochod konaný poslední den v roce. 

                                   
                                                                      Petr Baťa 
 

  
Veteráni SDH Ublo na soutěži v Neubuzi 
 

 

UBBAB a jejich akce v roce 2022 

 
      Rok se s rokem sešel a já opět přemýšlím, jaké 

super akce jsme letos zorganizovali. 

     Po dlouhé době se konal maškarní karneval pro děti, 
kde jsme viděli čarodějnice, myšky, princezny, piráty a 

dokonce i vojáky a kovboje. Děti vytvořily dvě 

družstva, která mezi sebou soutěžila, ale nezáleželo 

nám na tom, které družstvo vyhrálo, všechny děti 
dostaly sladkou odměnu za to, že se zúčastnily a podaly 

 



Prosinec  2022                                                                                                                                          číslo 52 

 

_______________________________________________________________________________________ 

Ubelský občasník                                                         5 

výkon na 120%. 

     Na konci června se uskutečnil dětský den, na kterém 

byla pro děti připravená myslivecká stezka. Děti prošly 
stezku, kde soutěžily a plnily úkoly a zároveň se 

dozvěděly trochu více o myslivosti. Ubelští myslivci 

letos zajistili nádhernou přehlídku sov a dravců, se 
kterými přijel sokolník Vít Jelínek. Z ukázky nebyly 

nadšené jen děti, ale i dospělí. Všichni měli parádní 

zážitek z toho, že mohli mít na ruce např. káně, výra 
nebo sýčka. Poprvé u nás také vystoupily mažoretky 

z DDM ZVONEK Vizovice pod vedením paní Věry 

Lutonské. Děvčata byla neskutečně šikovná a moc jim 

to slušelo. Poté se u nás zastavila hlídka policie 
z Vizovic, ale né kvůli tomu, že bychom něco provedli, 

ale protože si na nás udělali čas a přijeli dětem ukázat 

pravé policejní auto. Náhodou jel kolem také strýc 
Coural s koňmi, který neodolal a chvilku děti vozil. 

Opět přijela velká trampolína, byl fotokoutek a 

malování na obličej, prodávaly se lístky do tomboly a 

taky přiletělo sladké překvapení. Jídlo bylo opět 
vynikající. Byl pečený divočák se zelím a s knedlíkem, 

srnčí guláš, langoš, párek v rohlíku, hranolky a nakonec 

i zmrzlina. 
     V říjnu jsme zorganizovali živé „Člověče nezlob 

se“. Počasí nám nepřálo, tak jsme hráli na sále naší 

hospůdky. Zúčastnilo se opět jen 6 družstev a zahráli 
jsme si opravdu všichni, dokonce i myslivci, kteří byli 

v kuchyni. Zvítězilo družstvo kluků Trpaslící, kteří nám 

opravdu vytřeli zrak, druhé bylo družstvo žen Draci, 

třetí byla děvčata Gangsters, čtvrté místo obsadili 
Myslivci, pátá byla zase děvčata Kapybary a šesté bylo 

družstvo Dolní. Nikdo domů neodešel s prázdnou, 

každý byl odměněn. 
     Na první listopadový pátek  jsme naplánovali 

halloweenské tvoření. Do sálu naší hospůdky jsme 

donesli potřebné pomůcky a děti letos vyráběly 
kouzelnické hůlky, masky na obličej nebo svítilny. 

V 18 hodin zhasla pouliční světla, do rozhlasu jsme 

pustili dětské písničky a vyrazili s pláštěnkami a 

deštníky do ulic Ubla na lampiónový průvod. 
      Na začátku prosince se uskutečnila v sále hospůdky 

Mikulášská besídka. Děkujeme mateřské školce, že 

připravila vystoupení dětí a opět jsme viděli plný sál 
lidí, kteří se rozplývali nad výkonem školkáčků. Potom 

přišel Mikuláš, dva andílci a dva čerti. Některé děti se 

tak bály čertů, že Mikulášovi nic neřekly, ale nakonec 

andílci rozdali balíčky a čerti nemuseli nikoho strčit do 
pytle. 

     Na závěr bych chtěla moc poděkovat obci Ublo, že 

můžeme využívat sál naší hospůdky či horní hřiště a 
vždy nám vyjde vstříc, když potřebujeme jakkoliv 

pomoci. Taky chci poděkovat všem, kteří mně a 

Monice Vávrové pomáhají. Je těžké v této náročné 
době něco zorganizovat a přiznáváme, že občas 

bychom se na to nejraději ..... Vždy  to ale za pomoci 

maminek, tatínků, tetiček, strýčků, babiček a dědečků a 

ostatních nadčenců nakonec dáme.Víme, že každý má 

svých starostí doma dost, ale pokud se přestaneme 
obětovat pro druhé a nebudeme nic pořádat, tak 

postupně zanikne dění v obci a to přeci nechceme. 

    Přeji Vám krásné a pohodové Vánoce a do nového 
roku přeji hodně zdraví, štěstí, lásky a síly bojovat 

se všemi překážkami, které Vás potkají 😊 

 

Renata Horčicová 
 

 
V únoru se po dvouleté pauze opět uskutečnil karneval 

 

 

Divadelníci se po pauze vrátili na scénu 

 
     V letošním roce jsme opět dostali nabídku zahrát si 

oblíbenou parodii od F.R. Čecha "Dívčí válka" na 

provodovském Keltském dni. Tento impuls nás 
probudil z dlouhého kovidového zimního spánku a 

přinutil k zamyšlení, zda vůbec hrát chceme a jestli 

dokážeme znovu poskládat do životaschopné formace 
obsazení, které utrpělo v uplynulém období značné 

trhliny. Chvíli se zdálo, že je to nemožné, uzavřeli jsme 

věc s tím, že to padá. Jen díky umanutosti jednoho        
z hlavních pořadatelů Keltského dne a jeho odhodlání  

naučit se v krátké době nejobsáhlejší roli "Přemysla" a 

také díky ostatním čerstvým posilám, které doplnily 

naše stavy a nastudovaly v šibeničním termínu své 
nové role, aby s námi odvážně vynesly svou kůži na 

trh,  se to nakonec podařilo.  

     S potěšením jsme pak vystoupili i na naší krásné 
ubelské domovské scéně, nebo v tomto případě spíše na 

asfaltu našeho hřiště, kde nás díky novým mikroportům 

přes drobné technické začátečnické chyby bylo snad 
konečně dobře slyšet.  

       Sezónu jsme pak završili vystoupením v KD 

Vizovice. Teď si užíváme zasloužené divadelní 
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prázdniny a znovu se noříme do zimního spánku s tím, 

že snad s něčím příští sezónu znovu vylezeme (na 

jeviště 😊) .  

                                                              Marie Jurčáková 
 

 
Po pauze se divadelníci představili v pozměněné 

sestavě i před domácím publikem 

 

 

Ubelské vážné srandy 
 
       Když se v Uble začne tmít, zem přimrzat a 

z komína kúřit, začíná sa aji vymýšlat. A jak jsme u 

Jana Šimka ve stodole vymysleli před čtyřmi lety tunel 

Ublanku, stejně tak nás přepadla aji tramvajová 
zastávka. 

       Sběhlo se to tak. Kamarád brněnský Radovan 

Chlebek, který už léta do Ubla i s rodinou zajíždí, 
jednou zavolal, že má „přebytečnou“ brněnskou 

autobusovou zastávku, rozuměj tu tyč s plechovou 

plackou a označníkem linek a zastávky. Myslím, že šlo 

o brněnské Koliště. No a když sedíte v partě stejně 
nalazených (rozuměj poblázněných) kamarádů, začne 

to: Proč autobus? Ten tu už jezdí! Nemáme tramvaj. No 

jo, ale kde? No jasně, na Hořansku, Ublanka je důle, 
tak musíme nenaštvat vrch, ať mají taky trochu slávy… 

atd. atd. No a tak se na sv. Václava, 28. 9. Léta Páně 

2022 otevřela slavnostně za účasti ministra dopravy (C. 
a K. rakouských drah) tramvajová zastávka. Ublo-

Horní zastávka. U Jurčáků. Jízdní řád platí furt, jenom 

se jednou za půl roku mění. Budete o tom informováni 

místním rozhlasem. 
Na to, jakou bláznivinu ta parta vymyslela, se sešlo 

toho dne lidu požehnaně. Aji tramvaj přijela, sice to 

byla koňka Stani Couralového, ale kdo by sa 
pohoršoval… když bylo napečené, pivo naražené, od 

Jelínka vizovského nalété… 

       No a co tam zaznělo na úvod, aby bylo každému 
jasné proč se to děje, proč tramvaj jako hromadný 

dopravní prostředek zrovna v Uble… 

       Z historie místní hromadné dopravy: v polovině 16. 

st. prodali vizovští cisterciátští mniši ubelské pozemky 

fojtovi Bartoňovi, jeho ženě a třem synům. Aby mohli 
k sezónním i nesezónním pracím svážet čeládku, 

potřebovali k tomu povozy, a vizovské urbáře mluví 

jednoznačně o „převeliké flotile vozatajstva ubelského, 
jehož povozy byly schopny pojmout vždy až po 

desetičlenné chase.“ No neříkejte, že toto už není 

hromadná doprava! Pak se na dlouhou dobu prameny 
odmlčí, zřejmě nedošlo k technologickému rozvoji, 

pouze kvantitativně narostl počet žebřiňáků, nejeden 

jsme likvidovali každý z nás ještě nedávno. 

       K zásadnímu zlomu dochází na počátku XX. st., 
kdy si na výzvu C. a K. ministerstva pro přepravu 

obyvatelstva (že prý se o nás císař nestaral…, och 

tatíčku Masaryku, cos nám to s tím rozbitím Rakouska 
provedl… ) pořizuje Ublo první tramvaj. Šlo o tzv. vůz. 

Č. 187, jehož autorem byl významný český architekt a 

designér Jan Kotěra. V našem kraji se můžete s jeho 

jménem setkat ještě nad méně významnými stavbami 
jako je Baťova vila ve Zlíně nebo kolonie domů na 

zlínské Letné.  

       Elektrický motorový vůz číslo 187 z roku 1904 
navrhl Kotěra pro Ringhofferovy závody a jejich 

rozšíření je vskutku impozantní, od Prahy, přes 

Dubrovník až po Ublo. Z technických parametrů 
připomeňme, že šlo o motorový elektrický vůz se 

dvěma nápravami se 24 místy k sezení, 10 místy ke 

stání. Upozorňuji speciálně na to, že díky svým 

rozměrům, ano, uvažujete správně, projel tunelem 
Ublanka bez problémů! 

       Speciální verze, neelektrická pro Ublo, která 

jezdila v kruhu kolem obce na tažném laně, podobně 
jako lanovka, mechanismus byl umístěn na dnes již 

neznámém místě a poháněn motorem na plyn, který 

v Uble vzniká při vaření jistých surovin v kotlích. 
Dodavatelé plynu měli slevu na jízdném, dnes už je 

bohužel jejich seznam nedohledatelný, poslední obecní 

policajt si jej na konci 30. let vzal s sebou raději do 

hrobu. Chci s hrdostí prohlásit, že model tohoto vozu, 
štědře darovaný jedním nejmenovaným ubelským 

občanem, bude prvním exponátem nově zakládaného 

Muzea Ubelské tramvajové dopravy, které bude mít své 
sídlo v dosavadním obecním úřadu. Ten se totiž 

přestěhuje do stodoly za hospodou, kterou pro tu 

příležitost obec ve spolupráci s EU a Norskými fjordy, 

pardon fondy, zrekonstruje asi za 35 milionů korun 
včetně DPH (tj. cca 870 mil Kč a ubelský obecní 

rozpočet by s nimi vystačil do ruku 2313, ale co už, 

darovanému koni…).  
       Ale zanechme čísel a vyhrožujme! Ještě nám 

nápady nedošly, naopak! Těšte se! 

 
MXZ 
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Slavnostní odhalení tramvajové zastávky 

 

Poslední leč 
 
       Dne 12.listopadu Myslivecký spolek Ublo 

uspořádal po dvouleté přestávce zaviněné kovidem 

naháňku na černou zvěř a lišky s tradiční Poslední lečí 

v Hospodě U Zemské osy. Tato společenská akce je 
určená jak pro účastníky lovu, tak i pro širokou 

veřejnost.  

       Lov  jako takový nebyl úspěšný, protože se nám 
nepodařilo nasměrovat jednotlivé leče do těch částí 

honitby, kde by byla zvěř. Honu se zúčastnilo více než 

dvacet střelců a honců, a to jak naši členové, tak i hosté 
z Moštěnic a z okolních honiteb. Lov podle 

mysliveckých zvyklostí začíná a končí nástupem 

účastníků a myslivecký hospodář Petr Jurásek a 

předseda spolku Staňa Kolařík pozvali všechny 
přítomné na poslední leč, která se už nekoná v honitbě, 

ale tradičně v myslivecké chatě, v místním pohostinství 

a podobně. U nás je to v sále Hospody U Zemské osy. 
       Poslední leč je místem a dobou, kde si myslivci u 

jídla a občerstvení probírají své lovecké zážitky 

s trochou „myslivecké latiny“. U nás je součástí 

poslední leče posezení a pobavení se u hudby a bohatá 
zvěřinová tombola.  Více než patnáct let u nás na 

Poslední leči hrála kapela JAZZZUBS ze Zlína 

s kapelníkem Petrem Chludem. Bohužel v průběhu 
koronavirové pauzy kapela zanikla z důvodu úmrtí 

větší části hudebníků. A tak přijel kapelník s novou 

sestavou dvou kapel. Jednu tvořili mladí žáci 
hudebních škol a svým jazzovým žánrem nadchli 

všechny přítomné. Po ukončení jejich produkce zůstala 

na podiu starší část osazenstva a ve stylu country hrála 

po zbytek večera. V tombole jsme měli laň jelena 
evropského, jelena siky, dvě daňčata a srnu. To je 

takzvaná velká tombola. V malé tombole byli bažanti, 

divoké kachny, zajíc a pár nezvěřinových cen od našich 

příznivců. O dobré jídlo se stará náš adept o členství ve 

spolku Leoš Horčica s manželkou Renatou. Připravili  

výborný srnčí guláš a skvělou zvěřinovou paštiku.  
       Stejně jako v předešlých letech byl zájem o účast 

na Poslední leči velký a opět se nám podařilo zaplnit 

sál. Je jenom škoda, že této zdařilé akce se zúčastňuje 
málo občanů naší obce. 

       Na závěr chci poděkovat všem, kteří přispěli koupí 

losů do tomboly, a všem našim členům i nečlenům, 
kteří se podíleli na obsluze a zdárném průběhu akce. 

 
            Jan Šimek 

 

 
Nástup účastníků před začátkem honu u zvonice 

 

Informace obce 

1) Počet obyvatel v obci Ublo je 311 (stav je 
k 30.11.2022). 

2) Oznámení o změně ceny vodného od 1.1.2023 
Vodovody a kanalizace Vsetín, a.s. oznamují, že           

s účinností od 1. ledna 2023 bude cena pitné vody 

53,80 Kč/m3 (bez DPH), tj.  59,18 Kč/m3 (vč. 10% 
DPH). 

3) Výběr místních poplatků – Obecní úřad upozorňuje 
občany na vybírání poplatků za komunální odpad a psy. 

V roce 2023 nedochází k navýšení poplatku za 
komunální odpad ani poplatků za psa. Výše poplatků je 

proto zachována v původní výši, která byla v roce 

2022.  

Sazba: 
Poplatek za likvidaci odpadu činí 500,- Kč/trvale 

hlášený občan/rok, 

Rekreační objekt je částka 500,- Kč/objekt/rok, 

poplatek za psa je 100,- Kč 

Splatnost místních poplatků je do 30.4.2023.     
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Poplatky je možné uhradit i bezhotovostně na účet 

obce:  

Komerční banka, a.s.: č.ú.: 12321661/0100.  

Variabilní symbol pro platbu odpadu je ve tvaru: 

1345+číslo popisné 

Variabilní symbol pro platbu poplatku za psa je ve 

tvaru: 1341+číslo popisné 

Upozorňujeme občany, že platby poplatků na rok 2023 

musí být hrazeny v roce 2023. 

Prosíme o dodržování termínu splatnosti! 

       Výše sazeb místních poplatků a jejich specifikace 

jsou uvedeny v obecně závazné vyhlášce, která je 

zveřejněna v elektronické podobě na stránkách obce 

www.ublo.cz 

       Informace týkající se výše sazeb poplatků a jejich 
splatnosti je možné zjistit také přímo na obecním úřadě 

v úředních hodinách, případně na tel. 577 458 249. 

 

        

4) Obecní úřad Ublo informuje občany, že od            

20. prosince 2022 do 2. ledna 2023 bude na OÚ v Uble 

dovolená. 

 

 

Otevírací doba obchodu 

 
Pondělí:     7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Úterý:                      zavřeno 

Středa:       7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Čtvrtek:                   zavřeno 

Pátek:        7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Sobota:      7:00 - 10:00          zavřeno 

Neděle:                    zavřeno 

 

* Pozměněnou otevírací dobu přes vánoční svátky 

se občané dozví přímo v obchodě. 

 

Provoz sběrného dvora 

Středa:                         15:00 – 17:00 

Sobota:                      7:00 – 13:00 

 

Svozový kalendář pro rok 2023 

 
* Svoz Bio odpadu bude probíhat od dubna do 

listopadu vždy jedenkrát měsíčně dle domluvy. 

** Termíny svozu skla nebyly v době vydání 

občasníku známy. 

 

 

V roce 2022 životní jubileum oslavili: 
 

 
Vávrová Jarmila leden 

Kobzáňová Jana únor 

Tyle Marie březen 

Šimková Zdenka březen 

Jančíková Marie duben 

Kajš Pavel duben 

Navrátilová Šárka květen 

Geržičák Radek květen 

Křístková Eva květen 

Kovářová Jitka červen 

Juráňová Jarmila srpen 

Martincová Jana  srpen 

Hnilicová Věra srpen 

Navrátil Bohumil září 

Bartošíková Jiřina září 

Tomanec Lubomír září 

  
Komunální odpad 
(Čt) PET (St) 

Papír 

(Po) 

leden 5, 12, 19, 26 18 23 

únor 2, 9, 16, 23 15 20 

březen 2, 9, 16, 23, 30 15 20 

duben 6, 13, 20, 27 12 17 

květen 4, 11, 18, 25 10 15 

červen 1, 8, 15, 22, 29 7 12 

   

 

červenec 6, 13, 20, 27 5 10 

srpen 3, 10, 17, 24, 31 2, 30 7 

září 7, 14, 21, 28 27 4 

říjen 5, 12, 19, 26 25 2, 30 

listopad 2, 9, 16, 23, 30 22 27 

prosinec 7, 14, 21, 28 20 25 

http://www.ublo.cz/
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Šimek Pavel září 

Vávra Jaromír  listopad 

Kopecká Božena prosinec 

Kajš Jan prosinec 

Zapletal Petr prosinec 

Šimek Jaroslav prosinec 

 
Statistika roku 2022 

 

úmrtí měsíc 

Hujík Rudolf únor 

Ondryáš Rudolf červen 

narození  

Polčák Robin květen 

Hrad Matěj červen 

přihlášení  

Batoušek Štěpán leden 

Baťa Pavel leden 

Satúryová Marika leden 

Fišnar Jiří květen 

Sabaková Sarah květen 

Hromada David červen 

Sluštíková Hana září 

Sluštík David září 

odhlášení  

Jahodová Veronika březen 

 

 

 

 

 

 

Opravy realizované v obci v roce 2022 
 

 
Oprava střechy na budově Hospody U Zemské osy 

 

 
Místní komunikace Na Paseky před opravou…       

… a po generální opravě 

Vydání připravili: Petr Baťa, Renata Geržičáková, 

Renata Horčicová, Marie Jurčáková, Veronika 

Kršáková, Jana Navrátilová, Radka Petrusková 
Šimková, Jan Šimek, Jaroslav Šimek, Miroslav 

Zelinský 

 
Foto:  Renata Horčicová, David Hromada, Jarmila 

Šimková, MŠ Ublo 
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Ubelské akce pořádané v roce 2022 ve fotografiích 

 

  
Po roční pauze se uskutečnil 6.ubelský masopust                 5. března se v hospodě konal tradiční Ubelský košt slivovice 

 

 
30. dubna se stavil máj, kácení pak uspořádalo SDH Ublo  9. ročník Ubelského gulášfestu se konal 28. srpna. Vítězem 

4. června. Akci doplnila tradiční fotbalová utkání:               zvolila odborná porota Jaseňany Davida Pečenku a Petra 

Maminky – děti, svobodní – ženatí. Uskutečníla se soutěž   Polácha. Druhé místo obsadil Marek Řezníček z Jasenné 
ve střelbě ze vzduchovky, občerstvení obstarali hasiči.        před domácí Renatou Horčicovou. Po sečtení hlasů publika 

                                                                                              se pořadí na prvních dvou místech prohodilo. O třetí místo             

                                                                                              se pak podělila domácí Renata H. a Petr Jurásek. 

     
Poslední listopadovou sobotu se před OÚ Ublo za velké        2. prosince zorganizovala MŠ Ublo a UBBAB 
účasti veřejnosti rozsvítil vánoční stromek. Vystoupily           Mikulášskou besídku. Zaplněný sál sledoval vystoupení      

děti ze školky, koledy na lesní rohy zahrály Anička                školkáčků, kteří si kromě písniček připravili také 

Moučková a Julinka Čechová a vánoční písně zazpíval         pohádku O perníkové chaloupce. Poté již následovala 
hospodský šraml se „sborem“ náhodných pěvců. Poté se     samotná nadílka pod vedením Mikuláše doprovázeného  

všichni přesunuli na horní hřiště a kdo chtěl, mohl si           dvěma andílky a čerty.  

 pochutnat na dobrotách připravených od hasičů.  
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